
نشان  سینما  کارگردان  الوند،  سیروس 
درجه یک هنری دریافت کرد. سیروس الوند 
فیلمسازی را از دهه ۵۰ شروع کرده است در 
مراسمی با حضور رئیس سازمان سینمایی، 
دبیر شورای ارزشیابی هنرمندان و جمعی از 
مدیران سازمان سینمایی، گواهینامه درجه 
یک هنری به او اهدا شد. در این مراسم رائد 
فریدزاده )رئیس سازمان سینمایی( با اشاره 
گی های شخصیتی و کاری الوند گفت:  به ویژ
سیروس الوند متعلق به نسلی است که وزن 
و ارزش کلمات را می داند و در تمام مسیر و 
طول فعالیت حرفه ای خود به اخلاق پایبند 
بوده است. ما با هر کدام از آثار سیروس الوند 
و هم نسلان او خاطره داریم و تاثیری که آنها 
بر روی ما گذاشتند غیرقابل انکار است و قطعا 
این تاتیر تا نسل های بعد نیز ادامه خواهد 
داشت. وی افزود: امروز این افتخار برای ماست 
که وقتی از کسانی نام می بریم که نشان درجه 
یک هنری دارند نام »سیروس الوند« نیز در 
میان آنهاست و این نام است که به این نشان 
اعتبار می دهد. ابوالفضل صادقی نژاد - دبیر 
شورای ارزشیابی هنرمندان - نیز با اشاره به 
اینکه به آثار الوند علاقه مند است و حتی با 
برخی از آثار او زندگی کرده است، بیان داشت: 
هر جوانی که در کنار این هنرمند قرار گرفته، 
ح شد. امروز خوشحالیم که  رشد کرد و مطر
این نشان هنری را به سیروس الوند اهدا 
می کنیم اما خوشحالی بزرگتر این است که او 
باز هم بتواند فیلم بسازد. امیدوارم فعالیت 
او در این سینما همچنان ادامه داشته باشد. 
از  جواد طوسی - منتقد سینما- نیز یکی 
ویژگی های سیروس الوند را داشتن ذهن سیال 
دانست و عنوان کرد: همین امر باعت شد تا در 
دوران جوانی یکی از بهترین نقدها را درباره 
قیصر بنویسد.  مهمترین خصلتی که الوند از 
آن برخوردار است توجه به اخلاق و پایمردی 
کانون خانواده است. امری که  برای حفظ 
در جامعه ملتهب امروز تبدیل به یک حلقه 

مفقوده شده است.

   فیلمنامه نویس برجسته
کثر کارهای الوند  طوسی با اشاره به اینکه در ا
بارقه های عاطفی و نشانه های اخلاقی کاملا 
مشهود است، افزود: او هرچند در برخی آثار 
خود به شرایط موجود جامعه و وضعیت کانون 

خانواده معترض بوده اما هرگز از این اعتراض 
به دنبال برچسب اپوزیسیون برای خود نبوده 
است به همین دلیل در سرزمین خود باقی 
مانده زیرا ریشه خود را در اینجا می داند. وی 
با اشاره به اینکه هنرمند باید دائم در بطن 
جامعه حضور داشته باشد، بیان کرد: مدیران 
دلسوز فرهنگی نیز باید با همه توان فضا را 
برای فعالیت فیلمسازانی همچون »سیروس 
الوند« فراهم کنند. طوسی با بیان اینکه امروزه 
در جهان بسیاری از فیلمسازان در سنین بالا 
همچنان فیلم می سازند، عنوان کرد: چرا در 
کشور ما فیلمسازانی همانند الوند و هم نسلان 
او نباید بتوانند فیلم بسازند، اینجاست که 
نقش پر رنگ مدیران فرهنگی کاملا مشهود 
است. در ادامه فرهاد توحیدی - عضو شورای 
ارزشیابی هنرمندان - نیز با اشاره به سابقه 
فرهنگی و آموزشی خانواده پدری سیروس 
الوند، گفت: سینمای ایران قبل از انقلاب 
که یا فیلم فارسی ساخته  بدین شکل بود 
می شد یا آثاری تولید می شد که بنام موج نو 
شناخته می شدند و یک حلقه مفقوده همیشه 
وجود داشت و آن هم آثاری بوده است که هم 
گی های فرهنگی بوده و هم  باید دارای ویژ
مورد استقبال مخاطبان قرار می گرفتند. وی 

ادامه داد: الوند در میان سینمای روشنفکری 
و سینمای عامه پسند قرار داشت و در کنار 
گرانی بوده که  چند فیلمساز دیگر جزء سینما
این حلقه مفقوده و خلاء را پر کرده است. این 
فیلمنامه نویس عنوان کرد: در روزگاری که 
فیلمنامه نویسی معنای مشخصی نداشت، 
سیروس الوند فیلمنامه نویسی برجسته بود 

که تبدیل به محل رجوع شد.

   حفظ انسجام خانه سینما
الوند  مطبوعاتی  سابقه  به  اشاره  با  وی 
معدود  جزو  خانواده اش  و  وی  گفت:  نیز 
خانواده هایی هستند که به صورت مداوم و 
چند نسل در حوزه فرهنگ فعالیت کرده اند. 
توحیدی با اشاره به فعالیت های صنفی الوند 
خاطرنشان کرد: یکی از کسانی که در دهه ۸۰ و  
۹۰ پایمردی کرده و انسجام هیات مدیره خانه 
سینما را حفظ کرد، سیروس الوند بوده و در 
زمانی که همه شرایط برای حذف نهادهای 
صنفی و مدنی مهیا بود، الوند در کنار دوستان 
برای حفظ این نهادها تلاش بسیاری کرد. 
سیروس الوند، خالق آثاری همچون »یک بار 
برای همیشه«، »چهره«، »دست های آلوده« 
کوتاهی پس از  و »مزاحم« نیز در سخنان 

قرائت شعری از سازمان سینمایی برای برگزاری 
چنین مراسمی تشکر کرد و گفت: از نظر من 
خداوند متعال اولین و آخرین هنرمند است. 
در انتهای مراسم با حضور رائد فریدزاده، 
ابوالفضل  طوسی،  جواد  توحیدی،  فرهاد 
صادقی نژاد، روح ا... حسینی معاون ارزشیابی 
و نظارت و شهرزاد راستانی مدیرکل نظارت بر 
، مشاغل و مجامع سازمان سینمایی  کز مرا
گواهینامه درجه یک هنری سیروس الوند 
توسط همسر این فیلمساز اهدا شد. در ابتدای 
روابط  مدیرکل  نجفی  مسعود  مراسم  این 
عمومی سازمان سینمایی که اجرای برنامه را 
برعهده داشت با بیان اینکه اعطا گواهینامه 
درجه یک هنری به آقای الوند اولین مراسمی 
است که در سالن جدید سازمان سینمایی 
برگزار می شود اظهارکرد: از این سالن که در 
دوره گذشته سازمان آماده شده معمولا برای 
نمایش فیلم مورد استفاده قرار می گرفت و قرار 
است در ادامه هم میزبان برنامه های مشابه 
باشیم و امیدواریم اتفاقات خوشی در اینجا 
رقم بخورد. پیش از مراسم، فیلم »یکبار برای 
همیشه« از آثار ماندگار سیروس الوند که توسط 
فیلمخانه ملی ایران تصحیح رنگ شده است 

به نمایش درآمد.
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کرد: با مساعدت های  پلتفرم نماوا اعلام 
دادستانی و حمایت های ساترا، روند رسیدگی 
به پرونده این پلتفرم شتاب گرفته و انسداد آن 
تا چند روز آینده رفع خواهد شد. پلتفرم نماوا با 
عذرخواهی بابت پخش بخش های بدون مجوز 
کید کرد: هدف آن نمایش  سریال »سووشون«، تأ
آثار زیانبار استعمار بوده و قصد جریحه دارکردن 
افکار عمومی یا تضعیف ارزش های اسلامی 
را نداشته است. نماوا همچنین متعهد شد 
با حساسیت بیشتر از انتشار محتوای مغایر 
کند و تا  با موازین قانونی و شرعی جلوگیری 
قسمت های  پخش  نهایی،  مجوز  دریافت 
جدید »سووشون« متوقف می ماند. متن کامل 

اطلاعیه پلتفرم نماوا به شرح زیر است:
»مخاطبان محترم نماوا

پیرو پیگیری های مکرر شما در خصوص 
می رساند:  اطلاع  به  نماوا  وضعیت  آخرین 
در حال حاضر با مساعدت های دادستانی 
حمایت های  و  پیگیری  همچنین  و  محترم 
ساترا مسیر پرونده به سرعت درحال رسیدگی 
بوده و ان شاءا... در چند روز آتی مشکلات این 
پلتفرم برطرف خواهد شد. ضمنا خاطرنشان 
می سازد، اقدام این پلتفرم در خصوص پخش 
بخش های بدون مجوز از قسمت اول سریال به 
تصویرکشیدن اثرات زیانبار و خفت بار استعمار 
بوده و هدفی در خصوص جریحه دارکردن افکار 
عمومی و یا تخریب شئونات اسلامی نداشته 
است، لکن چنانچه پخش این صحنه ها باعث 
ناراحتی و نگرانی اقشار جامعه شده، این پلتفرم 
مراتب دلجویی خود را از همین طریق نسبت 
به آنان اعلام می دارد. لازم بذکر است نماوا 
همواره خود را موظف به رعایت موازین قانونی، 
شرعی و اخلاقی در فرآیند تبلیغ، تولید و انتشار 
محتوا دانسته و می داند. لذا از این پس با دقت و 
حساسیت بیشتر در کلیه مراحل تولید و پخش 
، از بروز موارد مشابه جلوگیری کرده و مانع  آثار
از تکرار هرگونه محتوای مغایر با ارزش های 
جامعه می شویم. به اطلاع می رساند پلتفرم 
نماوا تا زمان دریافت تایید نهایی از مراجع 
محترم قضایی و قانونی، از هرگونه تبلیغ، بازنشر 
و انتشار قسمت های جدید سریال »سووشون« 
خودداری خواهد کرد.از همراهی و درک شما 
مردم عزیز ایران سپاسگزاریم و امید داریم با 
اصلاح مسیر، بتوانیم بار دیگر شایستگی اعتماد 

شما را به دست آوریم.«

رئیس جمهور سابق برزیل دخالت در توطئه ادعایی 
کرد. »ژائیر  رد  را  براندازی دولت داسیلوا  برای  کودتا 
بولسونارو« رئیس جمهور سابق برزیل به همراه هفت 
که منجر به حمله  »همدست« خود، به دلیل وقایعی 
هوادارانش به ساختمان های دولتی در ۸ ژانویه ۲۰۲۳، 
درست یک هفته پس از مراسم تحلیف »لوئیس ایناسیو 
کمه می شود. بولسونارو در نخستین  لولا داسلیوا« شد، محا
حضورش در جلسات دادگاه گفت: این توطئه کودتا یک 
مساله ناپسند است و هرگز حتی احتمال وقوع یک کودتا 
در زمان تصدی این سمت در ۲۰۱۹ تا ۲۰۲۲ وجود نداشت. 
به گزارش شبکه خبری بی.بی.سی، رئیس جمهور سابق 
۷۰ ساله برزیل در صورت محکومیت باید چندین دهه 
در زندان بماند. وی در پاسخ به پرسشی از سوی قاضی 

دادگاه درباره اتهام برنامه ریزی برای کودتا عنوان کرد: »این 
اتهام درست نیست. تنها چیزی که می توانم تایید کنم این 
است که هرگز در ارتش صحبتی از کودتا نبود. کودتا یک 
مساله ناپسند است.« با این حال، او اذعان کرد که راه های 
جایگزین برای ماندن در راس قدرت را بررسی کرده بود. وی 

ادامه داد: »برزیل نمی تواند چنین تجربه ای داشته باشد. 
هرگز در دوران تصدی من به عنوان ریاست جمهوری برزیل 
حرفی از احتمال وقوع کودتا وجود نداشت.« بولسونارو 
در انتخابات ۲۰۲۲ با اختلاف کمی شکست خورد. پس از 
پیروزی داسیلوا، بولسونارو مدعی شد که در ماشین های 
رای گیری الکترونیک در دور دوم انتخابات مشکلی وجود 
دارد. اما دادستان ها ادعای وی را که ابتدا در اوایل ۲۰۲۱ 
ح شده بود، بهانه ای از سمت او دانستند تا از آن  مطر
برای زیر سوال بردن احتمال شکستش در انتخابات ۲۰۲۲ 
استفاده کند. بولسونارو در دادگاه اظهارداشت که تنها 
کسی نبوده که درباره عدم اعتماد به این دستگاه های 
رای گیری صحبت کرده و مدعی شد که او بر اساس قانون 

اساسی عمل کرده است.

برزیلراردکرد توطئهکودتادر بولسونارودخالتدر

بیـــن المـــلل
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انتقادتند»کلینتون«و»پلوسی«
ازتصمیمترامپ

هیلاری کلینتون و نانسی پلوسی از ترامپ به دلیل اعزام 
نیروهای گارد ملی به لس آنجلس برای سرکوب اعتراضات 
به لایحه مهاجرتی اش به شدت انتقاد کردند. »هیلاری 
کلینتون«، وزیر امور خارجه سابق، از اقدام دونالد ترامپ 
کنش به  در اعزام هزاران نفر از اعضای گارد ملی در وا
اعتراضاتی که در لس آنجلس علیه لایحه مهاجرتی دولتش 
خ داده بود، انتقاد کرد. کلینتون در ایکس اشاره کرد  ر
که چگونه فرماندار کالیفرنیا، گوین نیوسام )دموکرات(، 
»درخواست« اعزام گارد ملی را نکرد، اما ترامپ »به هر حال 
آنها را فرستاد«. کلینتون استدلال کرد: »هدف ترامپ حفظ 
امنیت کالیفرنیایی ها نیست. هدف او ایجاد هرج و مرج 
است، زیرا هرج و مرج برای ترامپ خوب است.« کلینتون، 
منتقد سرسخت رقیب انتخاباتی سابق خود، ماه گذشته 
کم  از اقدام ترامپ در پذیرش یک جت لوکس از خاندان حا
قطر به عنوان هواپیمای ریاست جمهوری و انتقال آن به 
کتابخانه پس از ریاست جمهوری اش، به شدت انتقاد کرد. 
او در شبکه های اجتماعی نوشت: »هیچ کس یک جت ۴۰۰ 
میلیون دلاری را بدون انتظار چیزی در ازای آن، رایگان 
به کسی نمی دهد.« نانسی پلوسی، رئیس سابق مجلس 
کالیفرنیا( نیز  از ترامپ به دلیل  نمایندگان )دموکرات-
استفاده از گارد ملی برای کمک به سرکوب اعتراضات در 
که رئیس جمهور  کرد  لس آنجلس انتقاد و خاطرنشان 
درخواست های کنگره برای برداشتن این گام را هنگامی 
که گروهی از اوباش خشونت طلب در ۶ ژانویه ۲۰۲۱ به 
کرده بود. پلوسی  کردند، رد  کنگره حمله  ساختمان 
گفت: »به شیوه ای دو حزبی، در ۶ ژانویه - با خشونت 
علیه قانون اساسی، علیه کنگره و علیه ساختمان کنگره 
ایالات متحده - ما به رئیس جمهور ایالات متحده التماس 
کردیم که گارد ملی را اعزام کند. او این کار را نکرد.« ترامپ 
گارد ملی را بدون رضایت گوین نیوسام، فرماندار کالیفرنیا، و 
کارن باس، شهردار لس آنجلس، به لس آنجلس فرستاد، که 
استدلال می کردند اقدامات ترامپ خطر افزایش خشونت 
را به همراه دارد. او این کار را در بحبوحه اعتراضات علیه 
حملات انجام شده توسط اداره مهاجرت و گمرک انجام 
داد. پلوسی پس از انتشار ویدئویی از ۶ ژانویه که توسط 
دخترش فیلمبرداری شده بود و در آن ابراز پشیمانی 
می کرد که برای اطمینان از تقویت ساختمان کنگره در 
آن روز تلاش بیشتری نکرده است، مورد انتقاد شدید 
هواداران ترامپ قرار گرفته است. او گفت: »من مسئولیت 
این را می پذیرم که آنها را برای موارد بیشتر آماده نکرده ام.« 
پلوسی همچنین به ترامپ به خاطر عفو همه آشوبگران ۶ 
ژانویه، از جمله کسانی که افسران پلیس را مجروح کرده 
بودند، حمله کرد. او بیان داشت: »وقتی مأموران اجرای 
گارد[  قانون آسیب دیدند - برخی بعداً جان باختند - او ]
را نفرستاد.« او افزود: »او آن افراد را بخشید. با این حال، 
به شیوه ای خلاف قانون اساسی، گارد ملی را به کالیفرنیا 
فرستاده است. چیزی در این تصویر بسیار اشتباه است.«

دونالد ترامپ:

با چین به توافق رسیدیم
کوتــــاه

ترامپ ضمن اعلام توافق تجاری با چین 
آنجا وارد  از  کمیاب  کی  گفت: عناصر خا
خواهند شد و به دانشجویان چینی اجازه 
کالج ها و دانشگاه های  خواهیم داد در 
گزارش  به  کنند.  ثبت نام  ایالات متحده 
ایسنا، دونالد ترامپ، رئیس جمهور آمریکا 
در پلتفرم اجتماعی خود نوشت: »توافقی با 
چین حاصل شده است که منوط به تأیید 
نهایی من و رئیس جمهور شی است. چین 
هرگونه مواد معدنی کمیاب مورد نیاز را به 

ایالات متحده صادر خواهد کرد.« 
رئیس جمهور آمریکا افزود: ایالات متحده 
آنچه را که توافق شده است، از جمله اجازه 
کالج ها و  تحصیل دانشجویان چینی در 
دانشگاه های آمریکایی، در اختیار چین 
قرار خواهد داد. ترامپ خاطرنشان کرد که 
ایالات متحده ۵۵ درصد تعرفه و چین ۱۰ 

درصد تعرفه دریافت خواهد کرد.
او رابطه بین دو کشور را »عالی« توصیف 
کرات تجاری و  کرد. چین و ایالات متحده مذا
اقتصادی سطح بالایی را در ژنو برگزار کردند. 
کرات اعلام کردند که بر  طرفین پس از مذا
سر یک توافق اولیه برای کاهش تعرفه های 
تجاری به توافق رسیده اند که از ۱۴ مه به 
مدت ۹۰ روز به اجرا گذاشته شد. قرار بود 
 ۱۰ کشورها به  تعرفه های »متقابل« بین 

درصد کاهش یابد. 
در نتیجه، پکن ۱۰ درصد تعرفه بر واردات 
که  حالی  در  کرد،  خواهد  اعمال  آمریکا 

واشنگتن ۳۰ درصد بر محصولات چینی 
کره کنندگان  تعرفه وضع خواهد کرد. مذا
به  همچنین  چینی  و  آمریکایی  ارشد 
کرات  مذا بازگرداندن  برای  چارچوبی 
تجاری به مسیر خود پس از مجموعه ای از 
اختلافات که آن را تهدید به شکست کرده 

بود، توافق کرده اند. 
کرات بر یافتن  به نظر می رسد تمرکز مذا
راهی برای حل اختلافات بر سر صادرات 
آتش بس  که  مواد معدنی و فناوری بود 
شکننده  تجاری حاصل شده در ژنو ماه 
گذشته را متزلزل کرده بود. هاوارد لوتنیک، 
کرات  وزیر بازرگانی آمریکا پس از پایان مذا
به خبرنگاران گفت: »ابتدا باید فضای منفی 
را برطرف می کردیم و حالا می توانیم پیش 

برویم.« 

   افزایش سهام آسیایی 
بازارهای سهام آسیایی روز چهارشنبه 
از اعلام توافق افزایش یافتند. این  پس 
کرات پس از تماس تلفنی هفته گذشته  مذا
میان دونالد ترامپ، رئیس جمهور آمریکا و 
رهبر چین، شی جین پینگ با هدف کاهش 
تنش ها انجام شد. به گفته خبرگزاری رسمی 
شینهوا، لی چنگ گانگ، معاون وزیر بازرگانی 
و نماینده تجارت بین الملل چین، اعلام کرد 
دو طرف به طور اصولی بر سر چارچوبی برای 
اجرای توافق های صورت گرفته در تماس 
کرات ژنو توافق کرده اند. جزئیات  تلفنی و مذا
، از جمله برنامه ای برای دور بعدی  بیشتر
کرات فعلا منتشر نشده است.  احتمالی مذا
کره کننده سابق تجاری  ، مذا کاتلر وندی 
آمریکا گفت که این اختلافات ۳۰ روز از ۹۰ روز 

مهلت طرفین برای حل اختلافات را هدر 
داده است. طرفین در ژنو بر تعلیق ۹۰ روزه 
بیشتر تعرفه های بالای ۱۰۰ درصدی که در 
جریان جنگ تجاری فزاینده علیه یکدیگر 
اعمال کرده بودند، توافق کردند؛ جنگی 
که موجب نگرانی از رکود اقتصادی شده 
بود. بانک جهانی با اشاره به افزایش موانع 
تجاری، پیش بینی خود از رشد اقتصادی 
آمریکا و جهان در سال جاری را روز سه شنبه 
کنون معاون مؤسسه  کاهش داد. کاتلر که ا
سیاست گذاری انجمن آسیا است، گفت: 
»آمریکا و چین زمان ارزشمندی را در احیای 
کنون  توافق های ژنو از دست داده اند. ا
تنها ۶۰ روز باقی مانده تا به مسائل مهمی از 
جمله رویه های تجاری ناعادلانه، ظرفیت 
فنتانیل  و  کالا  مازاد، حمل غیرمستقیم 
کرات ژنو، آمریکا  رسیدگی شود.« از زمان مذا
پیشرفته  نیمه رساناهای  درباره  چین  و 
مورد استفاده در هوش مصنوعی، ویزای 
دانشجویان چینی در دانشگاه های آمریکا و 
کی کمیاب که برای خودروسازان  عناصر خا
و صنایع دیگر حیاتی هستند، مشاجراتی 
داشته اند. چین، بزرگ ترین تولیدکننده 
کی کمیاب در جهان، اعلام کرده  عناصر خا
صادرات  مجوزهای  صدور  است  ممکن 
این عناصر را تسریع کند. در مقابل، پکن 
می خواهد آمریکا محدودیت ها بر دسترسی 
چین به فناوری ساخت نیمه رساناهای 

پیشرفته را بردارد.

ولودیمیر زلنسکی:

کرهمیکنم تنهاباپوتینمذا
رئیس جمهور اوکراین در مصاحبه ای اظهارداشت که تنها 
کره  حاضر است با همتای روس خود بر سر موضوع اراضی مذا
داشته باشد. »ولودیمیر زلنسکی« در مصاحبه با یک رسانه 
کرات  مجارستانی گفت: مقام های اوکراینی شرکت کننده در مذا
کره بر سر مسائل ارضی با طرف روس  استانبول مجاز به مذا
نبوده و تنها می توانند پیرامون شرایط آتش بس و مسائل 
کره کنند. رئیس جمهور اوکراین خاطرنشان کرد:  انسانی مذا
کرات است. هیات ما بر  »یادداشت ما مبنا و اساس برای مذا
مبنای آن مامور به بحث درباره مسائل مربوط به آتش بس 
کمیت و  یا مسائل انسانی است. آنها مجاز به بحث درباره حا
تمامیت ارضی اوکراین نیستند.« زلنسکی با گفتن اینکه »مسائل 
ارضی تنها بین او و رئیس جمهور روسیه باید مورد بحث قرار 
بگیرند« ادعا کرد: »قانون اساسی کشورمان اهمیت دارد. این 
وظیفه من است که درباره اراضی گفت وگو کنم و پوتین که آن ها 
را دزدیده است. من با هیچکس دیگری بر سر موضع خود در 
کره نخواهم کرد.« این ادعای زلنسکی در  مورد این مساله مذا
کرات بین هیات های روسیه و اوکراین  پی برگزاری دور دوم مذا
ح می شود.  در اوایل ماه جاری میلادی در استانبول مطر
کره  پیشنهادهای خود درباره پایان  طرفین در آخرین دور مذا
دادن به جنگ را مبادله کردند. به نوشته راشاتودی، نقشه راه 
روسیه برای صلح اوکراین را ملزم کرده که پیوستن پنج منطقه 
ک روسیه ملحق  از این کشور که در پی برگزاری همه پرسی به خا
شدند را به رسمیت بشناسد، نیروهایش را از این مناطق عقب 
ببرد، متعهد به بی طرفی باشد و توانمندی های نظامی خود را 
محدود سازد. رئیس جمهور اوکراین پیشنهادات روسیه برای 
پایان جنگ را نپذیرفته و آنها را »اولتیماتوم« خوانده است. 
»دیمیتری پسکوف« اعلام کرد که نشست بین پوتین و زلنسکی 

را رد نمی کند و احتمال برگزاری چنین نشستی وجود دارد.

سومالی بالگردهایجنگیترکیهدر استقرار
با  اردوغان  طیب  رجب  اخیر  تلفنی  تماس  دنبال  به 
رئیس جمهور سومالی حسن شیخ محمود، رسانه ها تصاویری 
از رویت بالگرد تهاجمی ترکیه در این کشور آفریقایی خبر دادند. 
به گزارش فارس؛ در حالی که تحرکات ترکیه برای تقویت حضور 
نظامی در آفریقا ادامه دارد، حضور بالگردهای نظامی این کشور 
در سومالی خبرساز شده است. »میدل ایست آی« و برخی دیگر 
کنون  از رسانه ها خبر دادند، بالگردهای اتک تی 129 ترکیه هم ا
در حال حمله به الشباب در سومالی هستند. آنکارا اخیرا سه 
بالگرد تهاجمی به سومالی تحویل داده است. اتک، یک بالگرد 
جنگی است که توسط شرکت ترکیه ای »تای« طراحی و ساخته 
گاه  گفتند، ترکیه این هفته کمک های  شده است. منابع آ
نظامی خود به سومالی را به طور قابل توجهی گسترش داده و 
سه بالگرد تهاجمی را به عنوان بخشی از تلاش ها برای مبارزه با 
گروه شبه نظامی الشباب تحویل داده است. این تحویل پس 
از تماس تلفنی بین رجب طیب اردوغان و حسن شیخ محمود 

رئیس جمهور سومالی، صورت گرفت. 

وزیر میراث فرهنگی خبر داد:

تصویبسندگردشگریبهزودی
وزیر میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی از تصویب 
سند جامع گردشگری در آینده نزدیک خبر داد و گفت: در 
برنامه پنج ساله هفتم، جذب ۲ میلیون گردشگر با درآمدزایی 
۶ میلیارد دلار برنامه ریزی شده است. سیدرضا صالحی امیری 
کنفرانس و نمایشگاه( گردشگری  در سومین کنفوبیشن )
کو بیان کرد: این جغرافیا  سلامت کشورهای عضو سازمان ا
نه مجموعه ای از آثار تمدن ایران زمین بلکه روح ایران، 
شناسنامه و تبار آن است، همدان خورشید درخشانی در 
جغرافیای ایران به شمار می رود که به ما حرارت و نور می دهد. 
وی افزود: بنده از ظرفیت بزرگ تمدنی استان همدان به 
که هنوز بسیاری  عنوان سرزمین رمز و رازها نام برده ام چرا
از ظرفیت های فرهنگی و میراثی این استان برای کشور و 
جهانیان کشف نشده است. وزیر میراث فرهنگی،گردشگری 
و صنایع دستی گفت: آن چیزی که امروز از تمدن و فرهنگ 
همدان صحبت می شود تنها گوشه ای ناچیز از لایه های 

تمدنی این سرزمین است .
 وی اضافه کرد: فلسفه انتخاب همدان برای برگزاری این 
کنفوبیشن، علاوه بر داشتن یک بحث تخصصی، آشنایی 
گردشگری و میراث فرهنگی این  بیشتر با ظرفیت های 
کو کنار  کید کرد: ما باید بتوانیم در حوزه ا استان است. وی تا
کو  هم قرار گرفته و ظرفیت ها را به مشارکت بگذاریم چرا که ا
کو کنار هم باید  حوزه رقابت نیست بلکه کشورهای عضو ا

قرار بگیرند. 
صالحی امیری گفت: حوزه سلامت حوزه رقابت نیست 
بلکه برای مشارکت، همزیستی و همدردی است و این 
کنفوبیشن یک تبادل برای درک مشترک از درد ملت های 
گردشگری و صنایع  کو است. وزیر میراث فرهنگی، عضو ا
دستی افزود: سلامت تنها یک اقتصاد نیست بلکه فرهنگی 
برای درک و حل مشکلات ملت ها است. وی افزود: سلامت در 
یک نگاه تنها اقتصاد نیست بلکه فرهنگی برای درک مشکلات 
نسبت به ملت های دیگر است و همه اعضا مکلف هستند 
نسبت به هم مسولیت بپذیرند. صالحی امیری ببان کرد: نگاه 
ما یک نگاه انسانی، مشارکت و همدلی و هم نوایی است و نه 
رقابت، بنابراین تلاش زیادی شد تا این رویداد در این جغرافیا 
و با این پیشینه عظیم فرهنگی برگزار شود. وی اظهار کرد: 
راهبرد دولت چهاردهم، وفاق و همدلی و کنار هم قرارگرفتن 
همه ظرفیت ها است و امروز یک نظم، یک رهبر و یک ملت در 

این جغرافیا و کشور کنار هم قرار دارند. 
این مسئول عنوان کرد: ما مسیری را انتخاب کردیم که به 
تحقق مطالبات مردم، توسعه، رونق و دستیابی به قله های 
بلند برسد که تحقق این مولفه ها نیاز به وفاق و همدلی دارد. 
کید کرد: امروز دولت کمک حال بخشی خصوصی است  وی تا
نه رقیب چرا که دولت معتقد است باید بخش خصوصی 
حمایت شود و دولت تنها نقس تسهیل گری و تولی گری و 

حمایت داسته باشد.

نشان درجه یک هنری برای سیروس الوند 


